
Լրատու ;299 

ՀԱՅԱԳԻՏԱԿԱՆ ՀԱՆԴԵՍՆԵՐI» հ»Մ8ԱԳԻՐՆԵՐԻ 
ԽՈՐՀՐԴԱԿՑՈԻԹՅՈԻՆ 

Ս/թ. հոկտեմբերի 8֊ին Երևանում, ՀՍՍՀ ԳԱ 
Ծ Պ ատ մ ա ֊ բանասիրական հանդես իи խմբագրու-
թյունում տեղի ունեցավ հայագիտական երեք 
պարբերականների՝ հՊ ատմա֊ բանասիրական • 
հանդեսիյ> (Երևան), .Реуие йеБ ճէս(16Տ Аг 

тёгнеппез" (Փարիզ) և аՀայկական հայագի-
տական հանդեսիյ) (Բեյրութ) խմբագիրների 
խորհրդակցություն, որի րնթացքում քննարկ-
վեցին ժամանակակից հայագիտության մի շարք 
խնդիրներ, երեք հանդեսների փոխադարձ կա-
ս/ի և օգնության հարց եր։ 

<гКеУие»"А խմբագիր ժան Պիեո֊Մահեն, խո֊ 
սելով հանդեսի հիմնական նպատակների մա-
սին, մասնավորապես նշեց, որ խմբագրությու-
նը աշխատում է որքան հնարավոր է Արևմուտ-
քի ընթերցողներին լայնորեն ծանոթացնել հա-
յագիտական այն նոր գրականության հետ, որ 
լույս է տեսնում Սովետական Մ իությունում 
հայերեն ու ոուսերեն լեզուներով։ 

— Այս հարցում,— ասաց նա,— մեզ հատ-
կապես զգալի օգնություն կարող է ցույց տալ 
Հայաստանի ակադեմիայի <гՀանդեսիյ> խմբա-
գրությունըI Մենք կտպագրենք գրախոսություն«• 
սեր և գիտական ինֆորմացիաներ Հայաստանի 
հայագիտական հրատարակությունների և գի՛ 
лш կան համապատասխան հիմնարկների աշ-
խատանքի մասին։ Ցանկա/ի է որ մեր հանդե-
սում ավելի հաճախ հանդես գան սովետահայ 
հա յա գետն եր ը: 

Օեյրյււթի вՀայկազյան հայագիտական հան՜ 
դեսիս խմբագիր Երվանդ Քասունին, որն իր 
թեկնածուական դիսերտացիան պաշտպանել է 
Երևանի պետական համալսարան՛ում, խոսեց 
այն դժվարությունների մասին, որոնք կանգնած 
են հանդեսի խմբագրության առա շ։ 

— Սակայն, չն՛այած դրան,— նշեց նա, — ՝ 
մենք արդեն հրատարակել ենք 6 հատոր; և 
գործադրելով ամեն շանք, աշխատում ենք ա-
պահովել հան դես ի հետագա հրատարակությու-

նը։ Մեր խմբագրությունը կարիք ունի գիտական 
հոդվածների։ Ուրախ կլինենք, եթե .Հայաստա-
նի հայագետները իրենց ուսումնասիրություննե-
րով և գիտական կոնսուլտացիաներով մաս-
նակցեն մեր հանդեսի հրատարակության գոր-
ծինI Միաժամանակ ցանկալի կլինի, որ «Պատ-
մա֊ բանասիրական հանդեսում» տպագրվեն 
սփյուռքահայ հայագետների հոդվածները։ Ցան-
կաք ի է նաև, որ «гՀանդեսում» ավելի մանրա-
մասնորեն լուսաբանվի սփյուռքահայության 
հասարակական֊մշակութային կյանքը։ 

Հայագիտության մի շարք հաջողությունների 
մասին խոսեց տՊ ատմ ա ֊ բանասիրական Հան-
դեսիս խմբագիր Մա Գ. ՛հերսիս յան ը։ 

— Անելիքները, սակայն, դեռ շատ են,— 
ասաց նա։— Ըստ երևույթին, հարկավոր է 
անհրաժեշտ ուշադրություն դարձնել հայ և մյուս 
ժողովուրդների անցյալի պատմական, քաղա-
քական ու մշակութային կապերի և փոխադարձ 
ազդեցությունների լուսաբանման պրոբլեմ ի 
վրա։ Կարևոր է, որպեսզի հայտնաբերվեն ու 
հրապարակվեն արտասահմանյան արխիվներում 
ու ձեռագրերում գտնվող այն նյութերը, որոնք 
վեբարերում են հայ և հարևան ժողովուրդների 
պատմությանը և մշակույթին։ Կարելի է սկիզբ 
դնել համատեղ ուսումնասիրություններիг Կար-
ծում ենք, որ արտասահմանյան հայագիտա-
կան պարբերականներում կարիք կա, որ ավե-
լի շատ էշեր նվիրվեն Սովետական Հայաստա-
նում հրապարակվող հայագիտական ուսումնա-
սիրություններին։ 

Խմբագիրները եկան այն եզրակացությանդ 
որ անհրաժեշտ է ուժեղացնել հայագիտական 
հանդեսների գիտական կապերը և փոխադարձ 
ինֆորմացիան, ինչպես նաև հաշվի առնել 
խորհրդակցությունում արտահայտված • ցանկու-
թյունները։ 

Ն. ՎԱՐԴԱՆՅԱՆ 


